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Logistiikka tuottaa mielihyvää  
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ONNELLISUUS JA IL O  eivät ole ehkä ensimmäiset asiat mitä logistiikasta 
tulee mieleen. Kukaan ei voi kuitenkaan kieltää sitä ilon tunnetta, joka 
syntyy, kun hyvin toimivan logistiikan lopputuloksena tuote saapuu 
ajallaan tai jopa ennen kuin sitä osattiin edes odottaa. Verkkokau-
pan yleistyminen on tuonut logistiset ketjut entistä laajemman 
yleisön tietoisuuteen, kun ostetun tuotteen liikkeitä ketjun eri 
vaiheissa on totuttu seuraamaan silmä kovana: nyt tilaus on 
liikahtanut Leipzigin lajittelukeskuksesta eteenpäin, miksi 
seuranta ei ole päivittynyt hetkeen, ehtiikö puolison lahja 
ajoissa perille, nyt paketti on vihdoin jakeluauton kyydissä!

TOIMITUKSEN ODOTTELU voi tarjota tunteiden vuoris-
toradan – ja sitä suuremmalla syyllä ilman dramatiikkaa ja 
käden käänteessä saapunut lähetys tuottaa hämmästyneen 
onnentunteen ja ilon purskahduksen. Vielä isomman hel-
potuksen toimiva logistiikka tarjoaa tilanteessa, jossa koko 
liiketoiminta voi olla yhden puuttuvan varaosan varassa.

JOTTA NÄITÄ ONNENHETKIÄ  voidaan tarjoilla, logistiik-
kaketjun pitää toimia kuin rasvattu. Digitalisaatio ja teknolo-
gian nopea kehitys tarjoavat tässä auttavaa kättään: varasto-
robotit ovat yleistyneet vauhdilla, ja jo monesta suomalaisesta-
kin varastosta löytyy lähetysten alkutaivalta sujuvoittavaa auto-
matiikkaa. Pian varastosaldojen oikeellisuuden ja ajantasaisuuden 
takaa RFID-teknologia ja varastossa kiertävät inventointidronet. Loh-
koketjut tarjoavat toimitusketjun täyden läpinäkyvyyden ja tekoäly opti-

moi koko toimitusketjua sekä hankintaa. Viimeisenä silauksena autonomi-
set jakeluajoneuvot kuljettavat vielä tuotteet perille.

VAIKKA NÄMÄ  teknologiset edistysaskeleet ovat pian arkipäivää 
ja parantavat varmasti logistiikan asiakaskokemusta, suurin rat-

kaistava haaste on logistiikan merkittävä rooli ilmastonmuutok-
sessa. Maailmanlaajuisesti arvioidaan, että logistiikan osuus 

hiilidioksidin kokonaispäästöistä on noin kymmenys – läh-
teestä ja laskentatavasta riippuen. Asiakaskokemus jää hie-
man vajavaiseksi, jos maapallomme muuttuu asuinkelvot-
tomaksi. Kuljetus- ja jakeluliikenteen sähköistyminen se-
kä vetytalouden luomat mahdollisuudet päästöttömään 
logistiikkaan ovat välttämättömyys, jotta yhtälö saadaan 
toimimaan. Muutos tulee olemaan nopea. Pakko kun on 
paras motivaattori.

AU T O M A AT I O N M YÖ TÄ  myös logistiikkatyön luonne 
muuttuu. Tietyt työt vähenevät varmasti, mutta uusia tu-

lee tilalle. Osaavaa henkilöstöä tarvitaan aina, nyt vain uu-
denlaisissa rooleissa. Samalla myös työn mielekkyys kasvaa, 

kun koneet hoitavat työn monotonisimmat osuudet. 

TEHOKKA AN JA VASTUULLISEN  logistiikan tuloksena on näin 
ainakin piirun verran onnellisempi asiakas, työntekijä sekä ympäristö.

Hyvä logistiikka lisää onnellisuutta

Teemu Kiiski | toimitusjohtaja, Finnish Design Shop

P U H E E N V U O R O 

Ammattitaitoinen huolitsija 
huomioi myös ympäristön

Maantiekuljetusten osastopäällikkö Kai Hermiö ja maajohtaja Erkki Valtonen uskovat asiakaslähtöisiin ja jous- 
taviin logistiikkaratkaisuihin, jotka tukevat osaltaan ympäristön hyvinvointia.

Blue Water Shipping on huolinnan osaava ammattilainen. Yhtiössä tiede- 
tään, että kaikkiin logistiikkahaasteisiin löytyy aina ratkaisu. 

B lue Water Shipping on 
ollut merkittävä toimi-
ja kansainvälisissä kul-
jetuksissa ja logistiikas-

sa jo puolen vuosisadan ajan. Tans-
kasta alunperin lähtöisin oleva yh-

tiö on toiminut Suomessa vuodes-
ta 2008 lähtien. 

Yhtiön toimintaa ohjaa asiakas-
lähtöinen ja ratkaisukeskeinen lä-
hestymistapa. Blue Water Ship-
pingin tunnuslause – Together we 
create solutions – on ollut erityisen 
tarpeellinen periaate viime vuosien 
aikana, kun kuljetusalaa ovat koe-
telleet pandemian ja sotatilan ai-
heuttamat häiriöt. 

– Me etsimme aina parhaan mah-
dollisen ratkaisun ja autamme asi-
akasta löytämään omaan vientiin-
sä ja tuontiinsa sopivat kuljetus-
muodot ja toteutusmallit, tähden-
tää Blue Water Shipping Suomen 
maajohtaja Erkki Valtonen. 

Huolitsijan tehtävänä on hoitaa 
toimeksiantajansa vienti- ja tuon-
tilähetykset toimittajalta vastaan-
ottajalle yhdestä kansainvälisestä 
pisteestä toiseen. Kustannustehok-

Kansainvälisen logistiikan 
kentällä kamppaillaan 
geopoliittisten häiriöiden 
ja kiristyvien ympäristö-
säädösten kanssa. Toi-
mintaa on sopeutettava 
kustannustehokkaaksi ja 
ympäristöystävälliseksi.
teksti ritva-liisa sannemann  
kuvat joona raevuori ja 
blue water shpping

kaimman ja nopeimman kuljetus-
tavan sekä parhaan reitin löytämi-
nen edellyttää laajaa kansainvälis-
tä kumppanuusverkostoa. 

Suomen ulkomaankaupan len-
tokuljetukset hoidetaan lähes ko-
konaan huolintaliikkeiden kaut-
ta ja sama pätee yli 50 prosenttiin 
maantie- ja merikuljetuksista. Blue 
Water Shipping on keskisuuri toi-
mija, jonka palvelut kattavat glo-
baalit meri-, maantie-, rautatie- ja 
lentokuljetukset sekä kaikki ulko-
maankuljetuksiin liittyvät huolin-
tapalvelut, kuten tuontitullaukset 
ja vientiselvitykset. 

Euroopan kumipyöräliikenne 
kärsii tällä hetkellä valtavasta kul-
jettajapulasta. Brexit ja Venäjän 
Ukrainassa käymä hyökkäyssota 
ovat pahentaneet hankalaa tilan-
netta entisestään, ja alalta puuttuu-
kin tällä hetkellä jo lähes puolisen 

miljoonaa kuljettajaa. 
– Kaluston kiertoajat ovat jonkin 

verran pidentyneet, mutta olemme 
onnistuneet kasvattamaan yhteis-
työverkostoamme Euroopassa var-
mistaaksemme tarvittavat kulje-
tusresurssit, kertoo maantiekulje-
tusten osastopäällikkö Kai Hermiö. 

Suomen ulkomaankaupasta suu-
rin osa käydään Euroopan sisällä, ja 
viennissä korostuvat puu- ja pape-
ri- sekä metalli- ja konepajateolli-
suuden tuotteet. Blue Water Ship-
pingin asiakkaina on sekä pieniä et-
tä suuria tuonti- ja vientiyrityksiä 
kaikilta teollisuuden aloilta. 

Kuljetusalan tulevaisuus 
on vihreässä siirtymässä 
Euroopan unionissa ja Suomessa 
tiukentuvat ympäristö- ja päästö-
tavoitteet edellyttävät myös huo-
lintaliikkeiltä jatkuvaa toiminnan 
kehittämistä ja ympäristöystävälli-
siä ratkaisuja. Maantiekuljetuksis-
sa Blue Water Shipping hakee ym-
päristötehokkuutta edellyttämäl-
lä yhteistyökumppaneiltaan vähä- 
päästöistä kuljetuskalustoa sekä 
suunnittelemalla mahdollisimman 
täysiä suuntakuormia. Ajoreitit op-
timoidaan, jotta tarpeettomia ki-
lometrejä ei pääsisi kertymään, ja 
junarahtiakin käytetään mahdolli-
suuksien niin salliessa. 

– Pyrimme Blue Waterilla kestä-
vän kehityksen toimintamalleihin 

kaikissa toiminnoissamme. Var-
mistaaksemme yhdenmukaisen 
kehityksen olemme perustaneet 
konserniin kestävän kehityksen tii-
min, joka raportoi suoraan johto-
ryhmälle, kertoo Valtonen ja jatkaa:

– Tiimi tekee tiivistä yhteistyö-
tä eri maiden paikallisen johdon 
ja liiketoimintayksiköiden kans-
sa edistääkseen kestävän kehityk-
sen aloitteita ja siirtämistä päivit-
täiseen käyttöön. Seuraamme, mit-
taamme ja raportoimme tämän kai-
kille tärkeän liiketoiminnan ulot-
tuvuuden kehitystä säännöllisesti.

Huolitsijoille koulutusta 
Valtonen katsoo huolinta-alan tar-
vitsevan Suomessakin oman kou-
lutusohjelmansa. Huolinta-alaa ei 
ammattitutkintoon saakka opeteta 
suomalaisissa oppilaitoksissa, vaik-
ka alalle kaivataan jatkuvasti uusia, 
ammattitaitoisia osaajia. 

Blue Water järjestää Tanskas-
sa yhdessä ammattioppilaitosten 
kanssa koulutusta, joka valmistaa 
opiskelijat huolitsijan ammattitut-
kintoon. Tämä varmistaa osaami-
sen jatkuvuuden paitsi yhtiössä 
myös koko toimialalla. 

– Haku uuteen kansainväliseen 
koulutusohjelmaamme on parhail-
laan käynnissä. Toivommekin saa-
vamme huolinta-alasta kiinnostu-
neita nuoria mukaan ohjelmaan, 
Valtonen vinkkaa.

Parempaa huolta planeetasta
n Keskusterminaalissa lä-
hetykset siirtokuormataan, 
jolloin samaan suuntaan 
menevät kuljetukset saa-
daan samoihin yksiköihin.

n Digitalisoituminen taas 
mahdollistaa paremman ja 
oikea-aikaisemman suunnit-
telun sekä ohjauksen.

n Blue Water Shipping 
edellyttää kumppaneiltaan 
vähäpäästöistä kuljetuska-
lustoa ja suunnittelee  
täysiä suuntakuormia.

n  Ajoreitit optimoidaan  
kilometrien karsimiseksi ja 
junarahtia käytetään aina 
mahdollisuuksien mukaan. 

Fleetlogisin ratkaisujen myötä Movaluben rasvarit ja tankkausasemat toimivat entistä saumattomammin.

F leetlogis Oy on Vantaalla toi-
miva kotimainen kuljetuslii-
ketoiminnan tietojärjestel-

mätoimittaja, joka on tehnyt pit-
kään yhteistyötä espoolaisen Mo-
valube Oy:n kanssa. Movalube ke-
hittää ja valmistaa tuotemerkillään 
raskaan kaluston patentoitua auto-

maattista voitelujärjestelmää. Voi-
telujärjestelmää käytetään muun 
muassa kuorma-autojen perälau-
doissa, kääntökehissä, akselistoissa 
ja käytännössä missä tahansa voi-
telua vaativissa kohteissa. 

Yleisenä ongelmana voitelujär-
jestelmissä on ollut se, että kun ras-

Korjaus voi maksaa pit-
kän pennin, jos raskaan 
kaluston voitelu unoh-
tuu. Täytöstä muistutta-
va järjestelmä voi auttaa.

va loppuu, niin tieto siitä ei saavuta 
ajoneuvon kuljettajaa tai kunnos-
sapidosta vastaavaa henkilöä. Tä-
män seurauksena akselit ja liuku-
pinnat pääsevät rasvauksen puut-
teen myötä kulumaan. Kulumat 
puolestaan voivat aiheuttaa mitta-
via korjauskustannuksia. 

Fleetlogisin ja Movaluben yhteis-
työ alkoi tästä  nimenomaisesta on-
gelmasta, johon Movaluben kehit-
täjä Jukka Moksi haki apua. Yhteis-
työn tuloksena Movalube-rasvariin 
asentui langaton paineanturi, joka 
mittaa rasvamäärää ja indikoi täyt-
tötarpeen kuljettajalle tai ajoneu-
von huollosta vastaavalle taholle 
telematiikan avulla. 

Yhteinen kehityshanke toi 
lisää asiakastyytyväisyyttä
Movalube tarjoaa myös rasvarei-
den tankkauspalveluja ja tätä tar-
koitusta varten on kehitetty Mova-
lube-tankkausasema. 

Tankkausasema voidaan sijoittaa 
esimerkiksi kuljetusliikkeen termi-
naalialueelle, josta kuljettajat voi-
vat omatoimisesti täyttää rasvarin 
tarpeen mukaan. 

Fleetlogis kehitti tankkausase-
man integraation Movaluben käyt-
tämään Visma Nova -taloushallin-
tojärjestelmään, jolloin tankkauk-
set muodostavat tilauksia koonti-
laskutettavaksi. Tietojärjestelmäin-
tegraatio vähentää olennaisesti ma-
nuaalista tankkaustapahtumien kir-
jaamista ja syöttämistä taloushallin-
non järjestelmiin.

Tunnistautuminen tankkausase-
maan tapahtuu RFID-tunnisteilla, 

jotka voivat olla käyttäjä- tai ajo-
neuvokohtaisia. 

– Movalube-rasvain on erinomai-
nen tuote jo sinänsä, mutta antu-
roinnilla ja tietojärjestelmäintegraa-
tiolla tuotteen käyttöarvo nousee 
uudelle tasolle. Asiakkaamme ar-
vostavat rasvarin helppokäyttöi-
syyttä ja nopeaa tankkausta, Mok-
si kehuu. 

Fleetlogisilla tuotekehityksestä 
vastannut Jouni Heikkinen kertoo 
puolestaan Movalube-integraation 
olleen mielenkiintoinen hanke, jos-
sa lopputuote jalostui kehityspro-
sessin aikana. 

– Movalube-tuotteen ja sen käyt-
tötavan tunteminen on ensiarvoi-
sen tärkeää dataintegraatiota to-
teutettaessa. Lopputulokseen ovat 
molemmat osapuolet tyytyväisiä. 
Ja jos vanhat merkit pitävät paik-
kansa, niin tuskinpa tämä jää mai-
nittujen propellipäiden viimeisek-
si tuotekehityshankkeeksi, Heikki-
nen kertoo.

Movalube-tankkausaseman voi 
nähdä ensimmäistä kertaa Jyväsky-
lässä järjestettävillä Kuljetus 2023 
-messuilla 25.-27.5.2023.

Fiksu voitelujärjestelmä 
muistuttaa täyttötarpeesta

teksti ja kuva fleetlogis

“
Anturointi ja  
dataintegraatio 
vievät tuotteen 
käyttöarvon  
uudelle tasolle.
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Sähköpotkulautojen ja 
niitä operoivien yritysten 
määrä on kasvanut katu-
kuvassa vauhdilla. TIER 
on ollut alusta lähtien 
mikroliikkumisen edellä-
kävijä ja tehnyt aktiivista 
työtä alan kasvun eteen.
teksti ja kuvat tier

S ähköpotkulaudat ovat va-
kiinnuttaneet suosionsa 
Suomessa. Vuoden 2022 
aikana niillä ajettiin yli 

13 miljoonaa matkaa ja 22 miljoo-
naa kilometriä satojen tuhansien 
käyttäjien toimesta ympäri Suo-
mea. Kasvun oletetaan myös jat-
kuvan, sillä ala tarjoaa monia etu-
ja: se on edullinen ja päästötön liik-
kumismuoto, joka täydentää jouk-
koliikennettä, vähentää riippuvuut-
ta autosta ja auttaa Suomea saa-
vuttamaan hiilineutraaliustavoit- 
teensa vuoteen 2035 mennessä. 
TIER on ollut mikroliikkumisen 
edelläkävijä alusta lähtien ja teh-
nyt uraauurtavaa työtä alan kehi-
tyksen ja kasvun eteen.

– Mikroliikkuminen on kehitty-
nyt mielettömän paljon lyhyessä 
ajassa ja siitä on tullut tuhansille 
suomalaisille arjen tärkeä kulku-
muoto. Käyttäjistämme yli 30 pro-
senttia yhdistää sähköpotkulaudan 
joukkoliikenteeseen säännöllises-
ti ja noin 20 prosenttia korvaa sillä 
automatkat kaupunkialueella, jol-
loin vaikutukset päästöihin ovat 
aidosti läsnä. Lukuisista eduista ja 
nykyaikaisesta teknologiasta huo-
limatta toimintaan liittyviä lieveil-
miöitä ei voi kuitenkaan ohittaa 
ja kehitystyötä on jatkettava, ker-
too TIER Mobility Finlandin maa- 
johtaja Elina Bürkland.

Asenne näkyy katukuvassa
Sähköpotkulautojen aiheuttamis-
ta haitoista puhuttaessa syyttä-
vä sormi kääntyy usein käyttäjien 
suuntaan. Uudessa tutkimuksessa 
on kuitenkin pystytty osoittamaan, 
että pysäköintiongelmien merkittä-

vänä tekijänä on myös mikroliikku-
misvälineisiin kohdistuva ilkivalta. 

Vuoden 2022 aikana TIER ot-
ti käyttöön ajon päätteeksi otetta-
van pysäköintikuvan, josta on muo-
dostunut oiva työkalu moneen. Ote-
tuista kuvista on havaittu, että 98 
prosenttia sähköpotkulautailijois-
ta pysäköi oikeaoppisesti, mutta sa-
manaikaisesti kerätty data osoittaa, 
että viisi prosenttia yhtiön kulku-
välineistä kaadetaan vuorokauden 
aikana ilman, että asiakas on siinä 
millään tapaa osallisena. 

– Kaadettujen sähköpotkulauto-
jen määrä ei vaikuta suurelta, mut-
ta todellisuudessa pelkästään Hel-
singissä TIERin potkulautoja kaade-
taan yli 200 kappaletta joka päivä. 

Lisänäyttöä ilkivallasta on saatu 

kevään 2023 aikana Helsingin pysä-
köinninvalvonnan otettua käyttöön 
siirtomaksut vaarallisesti pysäköi-
dyille laudoille. Siirtomaksua mää-
rättäessä pysäköinninvalvoja kuvaa 
ajoneuvon ja sen sijainnin. Kun val-
vojan kuvaa verrataan asiakkaan ot-
tamaan kuvaan pysäköidystä lau-
dasta, huomataan usein, etteivät ne 
täsmää keskenään.

– Kaikkien liikennemuotojen ta-
paan myös sähköpotkulaudat tar-
vitsevat visuaalista opastusta. Ja-
kamalla dataa kaupungeille autam-
me niitä löytämään kohteet, joissa 
pysäköinninohjaukselle olisi eni-
ten tarvetta. Viime kaudella aloite-
tut kokeilut merkkien ja katumaa- 
lauksien osalta ovat olleet lupaavia. 
Käyttäjät ovat löytäneet pysäköinti-

paikat ja niiden käyttöaste on ollut 
korkea, vahvistaa Juho Lindgren, 
joka toimii TIER Mobility Finlandin 
kaupunkivastaavana.

Valoa tunnelin päässä
Turvatakseen kaikkien tienkäyttä-
jien sujuva ja miellyttävä liikkumi-
nen, tarvitaan alalle lakiin perustu-
vaa sääntelyä. Ratkaisuna olisi toi-
milupamalliin perustuva uudistus, 
joka on jo tuttu muista Euroopan 
kaupungeista, kuten Oslosta.

– Toimilupien avulla kaupungit 
voisivat ohjata toimijoiden ja säh-
köpotkulautojen määrää sekä pysä-
köintiä. Malli toisi merkittäviä pa-
rannuksia kaikille kaupunkilaisil-
le riippumatta siitä, käyttävätkö he 
sähköpotkulautoja itse vai eivät. Li-

säksi se edistäisi kevyen liikenteen 
infrastruktuurin kehitystä, mikä 
auttaisi alaa edistämään ympäris-
töarvoja, Bürkland vahvistaa.

Kansainvälisen liikennefooru-
min laatima raportti tukee näke-
mystä lainsäädännön edistämisestä 
ennustaen, että vuoteen 2050 men-
nessä urbanisaatio lisää kestävien 
liikkumismuotojen tarvetta maail-
manlaajuisesti, jolloin niiden osuus 
kaikesta liikkumisesta tulisi olla 60 
prosenttia. Ihmiset valitsevat liik-
kumismuodokseen ne, jotka ovat 
helppoja, mukavia ja nopeita. Yh-
teiskäyttöiset mikroliikkumisväli-
neet edustavat kaikkea tätä. Tavoit-
teeseen on vielä matkaa, mutta yh-
teistyö näyttää, että tunnelin pääs-
sä näkyy jo valoa myös Suomessa.

Sähköpotkulaudat ovat yleinen näky kaupungissa. Kaikkien liikennemuotojen tapaan myös sähköpotkulaudat tarvitsevat visuaalista opastusta. 

A mmattiliikenteen säh-
köistyminen on nopein-
ta julkisessa liikentees-
sä, mutta akkukokojen 

kasvu ja polttoainekustannusten 
nousu vauhdittavat siirtymää myös 
raskaan liikenteen puolella. 

– Jakeluliikenteessä kaupun-
kien keskustoissa hiljaiset ja pääs-
töttömät sähköajoneuvot ovat jo 
tänä päivänä osoittautuneet toimi-
viksi ja taloudellisiksi ratkaisuiksi. 
Seuraava suuri murros on kaikkein 
selvimmin nähtävissä runkoliiken-
teen sähköistymisessä, toteaa Plu-
gitin ammattiliikenteen avainasia-
kaspäällikkö Pekka Hildén.

Raskas kalusto edellyttää teho-
kasta latausinfrastruktuuria sijoi-
tettuna logistisesti keskeisiin sijain-
teihin, ja sähköajoneuvojen yleis-
tyminen tuo väkisinkin uusia kul-

mia ammattiliikenteen suunnitte-
luun. Julkiset latausasemat sijoite-
taan yleensä liikenteen solmukoh-
tiin, kuten satamiin, terminaalei-
hin, rekkaparkkeihin ja huoltoase-
mille. Yksityiset latausasemat taas 
ovat useimmiten yritysten tai kul-
jetusliikkeiden omistuksessa ja ne 
sijoitetaan yleensä heidän toimiti-
lojensa yhteyteen.

– Askeleita kohti sähköistä tie-
liikennettä otetaan jatkuvasti, ja 
latausverkostoa kehitetään kovaa 
vauhtia vastaamaan raskaan liiken-
teen tarpeita, Hildén vakuuttaa. 

Kartoitus starttaa projektin, 
CaaS-malli vie sen maaliin
Plugit Finland on raskaan ammat-
tiliikenteen sähköistyksen pionee-
ri Suomessa.

Ratkaisun suunnittelu aloitetaan 

aina tarvekartoituksella, jossa huo-
mioidaan reitit sekä latauspaikat: 
mitä, missä ja milloin. 

– Kartoitustiedon avulla näh-
dään yrityksen tilanne tänään, 
mutta yhtä olennaista on ottaa 
huomioon myös lähitulevaisuu-
den mahdollisuudet ja vaatimuk-
set, Hildén muistuttaa. 

Käyttövoimana sähkö on erin-
omainen, koska sen käyttöä voi-
daan optimoida eri tarpeiden mu-
kaan. Optimoimalla käyttövoimaa 
voidaan saavuttaa suoria säästöjä, 
mutta järeän latauskaluston ROI:n 
parantamiseksi tarvittiin jotain uut-
ta. Plugit mahdollistaa asiakkail-
leen latauksen hankkimisen puh-
taasti palveluna Charging as a Ser-
vice (CaaS) -konseptilla, jossa Plugit 
vastaa koko latausjärjestelmän to-
teuttamisesta avaimet käteen -pe-

riaatteella ilman alkuinvestointia. 
Asiakas voi halutessaan valita joko 
kuukausimaksullisen palvelumallin 
tai vaihtoehtoisesti latauslaitteiden 
käyttöasteeseen perustuvan mallin.

Lataamisen suunnittelu
osaksi ajoneuvon hankintaa 
Sähköistetyn kaluston lataus tuli-
si suunnitella ajoissa ja mukauttaa 
se palvelemaan bisnestä parhaalla 
mahdollisella tavalla. Latausratkai-
suun ei kannata suhtautua ylimää-
räisenä kustannuseränä, joka pyri-
tään hoitamaan mahdollisimman 
halvalla, sillä pahimmassa tapauk-
sessa yritystoiminnan kanssa huo-
nosti yhteensopivat latausratkaisut 
laajenevat koskemaan koko bisnes-
tä, kun kalusto ei liiku.

Raskaiden ajoneuvojen valmis-
tajat kuten muun muassa Volvo, 
Scania ja Mercedes-Benz ovat jul-
kaisseet kilvan uusia sähköisiä mal-
leja. Latausratkaisun suunnittelu 
olisi hyvä aloittaa samalla, kun ajo-
neuvokalustoa valitaan. 

– Kun latausratkaisun suunnitte-
lussa voidaan alusta lähtien ottaa 
huomioon kalusto, reitit ja kuor-
mat, lopputuloksena on optimoi-
tu latausratkaisu, Hildén painottaa. 

Raskaan kaluston latausratkai-
suissa on paljon huomioitavaa. 
Käytännössä jokainen latauskon-
septi pitää räätälöidä ajoneuvo-
kaluston, käyttöympäristön sekä 
ajoreittien mukaan. Kuskin työ-
ergonomia latauslaitteella, estee-

Virtaa raskaisiin 
kuljetuksiin

Mikroliikkumisen edelläkävijä

Askeleita kohti sähköistä tieliikennettä otetaan jatkuvasti, ja latausverkostoa kehitetään kovaa vauhtia vastaamaan raskaan liikenteen tarpeita.

Sähköinen raskas liikenne on kasvava trendi ympäri maailmaa, kun pyritään 
vähentämään liikenteen päästöjä. Yksi merkittävä haaste sähköisen raskaan 
liikenteen yleistymisessä on sen latausinfrastruktuurin kehittäminen. 
teksti plugit finland  kuva dan boman / © scania

tön operointi sekä suuret sähkövir-
rat ovat niin ikään tärkeitä ja huo-
mioon otettavia seikkoja.

Kokemusta löytyy
Vuoden 2023 helmikuussa Ahola 
Transport ajoi historiallisesti en-
simmäisen kansainvälisen rajan 
ylittävän sähkökuorma-autokulje-
tuksen ja otti myös käyttöön ensim-
mäisen sähkökuorma-autonsa, Sca-
nia 25P BEV:n. Se ajaa reittiä Sca-
nian Södertäljen tehtaan ja Aho-
lan Nykvarnin toimipisteen välillä 
Ruotsissa. CaaS-mallilla toteutettu 
latausratkaisu tarjoaa tehoa 360 kW 
ja on suunniteltu yksinomaan ras-
kaalle kalustolle.

Storemen otti maaliskuussa 2023 
käyttöön Volvo Trucksin toimitta-
man, Suomen ensimmäisen ras-
kaan sarjatuotantovalmisteisen 
täyssähkökuorma-auton. Plugit 
toimitti reitin mukaan valitun la-
tausratkaisun Tuusulan toimipis-
teeseen osaksi mielenkiintoista ko-
konaisuutta, jossa tuotetaan ener-
giaa omaan välivarastoon hyödyn-
täen aurinkopaneeleita. 

Sähkö on koko ajan yleistyvä 
käyttövoima joukkoliikenteessä, 
kun hiljaiset ja päästöttömät säh-
köbussit valtaavat hiljalleen kau-
punkien kadut ja korvaavat die-
selkäyttöisen kaluston. 

Plugit huolehtii tällä hetkellä 
muun muassa Pohjolan Liikenteen 
sähköbussien lataamisesta pääkau-
punkiseudulla ja Tampereella. 
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Matkustajaliikenteen lisäksi Hangon Sata-
ma toimi vuosikymmenten ajan tärkeänä 
tuonti- ja vientisatamana. Liikennöin-
ti sujui myös talvella, sillä harvoin 
jäätyvässä satamassa ei tarvittu 
jäänmurtajia. 

Hanko oli pitkään tunnettu 
nimenomaan autokuljetuksis-
ta, vaikka rinnalla kasvoivat-
kin myös paperinvienti, kumi-
pyörä- ja konttiliikenne. Par-
haimmillaan Hangon kautta 
kulki jopa 500 000 autoa vuo-
dessa, suurin osa Venäjälle.

Kolmessa pisteessä 
toimiva satama
Hangon Satama on yksi merkittävim-
piä kansainvälisten merikuljetusten sol-
mukohtia Suomessa. Satama toimii kolmes-
sa satamaosassa: Länsisatamassa, Ulkosatamassa 
sekä Koverharin satamassa. Jokaisella satamaosalla on omat 
erikoispiirteensä ja valmiudet vastaanottaa monenlaista lii-
kennettä.

Kaupungin länsipuolella sijaitsevaa Länsisatamaa käy-
tetään paperin vientiin, autojen tuontiin sekä container- ja 
traileriliikenteeseen. Hangon länsisatamassa vierailee vuo-
sittain noin 1 300 alusta. 

Ulkosatamaa käytetään enimmäkseen autotuontisatama-
na ja purkauspaikkana. Ulkosatamassa vierailee vuosittain 
noin 250 alusta. 

Hangonniemen juuressa Lappohjan lähellä sijaitseva  
Koverharin satama on ollut Hangon Sataman omistukses-
sa vuodesta 2015. Koverharin noin 650 hehtaarin kokoiselle 

alueelle rakentuu uusi satama, joka palvelee 
jatkossa muun muassa irtolastiasiakkaita.

Kehitystyötä tehdään 
kumppaneiden kanssa

Kun Hangon kaupunki juhli sa-
tavuotisjuhliaan 1970-luvulla, 
kaupunki osti sataman edulli-
seen hintaan. Satamatoiminta 

Hangon Satama juhlii tänä vuonna 150- 
vuotista taivaltaan. Vuosien saatossa se  
on muuntunut Suomen ensimmäisestä  
talvisatamasta merkittäväksi viennin ja 
tuonnin sujuvuuden varmistajaksi.
teksti pi mäkilä  kuvat linda baarman

S uomen eteläisimmässä kärjessä lepäävä Hanko-
niemi on sijainniltaan poikkeuksellinen: meri 
jäätyy vain harvoin, ja olot ovat laivaliikenteen 
ympärivuotiselle kululle optimaaliset. Hanko-
niemi on osa jääkaudella muodostunutta Sal-
pausselän harjua, pitkä, kapea niemi, joka kur-

kottaa Itämerelle. Siksi ei ole sattumaa, että Hangossa on ol-
lut vuosisatojen ajan satamatoimintaa, ja kaupungin kautta 
on lähdetty niin Itämerelle kuin kauemmaskin maailmalle.  

Nykyisen Hangon Sataman historia ulottuu 150 vuoden 
taakse. Kun Suomi teollistui huimaa vauhtia, tarvittiin maa-
han talvisatama. Sopiva paikka löytyi samoihin aikoihin val-
mistuneen Hanko–Hyvinkää-junaradan päästä. Uusi satama 
päätyi pian valtion omistukseen. 

Sataman alkuvuosina Hangosta lähdettiin sankoin joukoin 
siirtolaisiksi muun muassa Yhdysvaltoihin ja Australiaan. 

– Lähestulkoon kaikki Suomesta uuteen maailmaan 
muuttaneet siirtolaiset kulkivat Hangon kautta. Vuosien 
1860–1930 aikana heitä lähti Hangon kautta maailmalle  
jopa 250 000, mikä on varsin suuri joukko Suomen silloiseen  
väestömäärään nähden, kertoo Hangon Sataman toimitus-
johtaja Anders Ahlvik. 

Hangon Satama jatkaa 
kehittymistään, ja tu-
levina vuosina satama 

kasvattaa kokoaan. Sa-
malla Hangon Satama 
pyrkii hiilineutraaliksi.

alkoi modernisoitua nopeasti. Jo seuraa-
valla vuosikymmenellä satama-aluetta ruo-

pattiin syvemmäksi.
– Vuonna 1983 valmistunut syvälaituri on 13-metrinen, 

joten siihen mahtuvat myös todella suuret laivat. Tätä 
aiemmin satama oli syvimmillään noin kahdeksan metriä,  
Ahlvik kertoo.

Satama on pysynyt kehityksen kärjessä myös sittemmin. 
– Liiketoimintaa ei tänä päivänä kehitetä yksin, vaan sa-

taman pysyminen elinvoimaisena vaatii jatkuvaa keskus-
telua yhteistyökumppaneiden kanssa. Kehityksestä ei sovi  
tipahtaa pois, Ahlvik huomauttaa.

Tulevaisuudessa siintää suurempi satama
Viime vuosina Hangon Sataman merkitys on vain korostu-
nut: koronakriisi ja Venäjän aloittama hyökkäyssota eivät ole 

Markkinointipäällikkö Nina 
Häggroth ja toimitusjohtaja  
Anders Ahlvik tietävät moni- 

puolisuuteen ja kestävään ke-
hitykseen panostamisen olevan 

Hangon Sataman valttikortteja. 

Suomen eteläisin satama katsoo tulevaan

ainakaan vähentäneet suomalaisten satamien merkitystä.
– Viimeistään viime vuosi osoitti jälleen sen, että Suomi on 

kuin saari, kaukana päämarkkinoista. Taloutemme on hyvin 
vienti- ja tuontivetoista. Korona-aikana puhuttiin paljon sii-
tä, että viennin ja tuonnin täytyy kulkea, vaikka rajat olisi-
vat kiinni. Nyt, kun Euroopassa soditaan, sillä, että satamat 
pysyvät auki ja Itämerta voidaan käyttää turvallisena kul-
jetusreittinä, on entistä suurempi merkitys, Ahlvik sanoo.

Elinvoimaisena pysyminen vaatii myös investointeja tu-
levaan. Hangon Satama laajenee voimakkaasti tulevina vuo-
sina, kun satamaan liitetty Koverharin satama aloittaa toi-
mintansa. 

– Rakennushankkeet käynnistyvät joko tämän vuoden lo-
pussa tai viimeistään ensi vuonna. Laajentumiselle on tar-
vetta, jotta pysymme kehityksessä mukana. 

Uusiutuvaa energiaa ja isompia matkustajamääriä
Modernissa satamassa panostetaan myös turvallisuuteen ja 
ympäristöön. Koska satama sijaitsee osittain keskellä kau-
punkia, toiminnalla on korkeat vaatimukset. Satama toimii 
myös ainutlaatuisessa ympäristössä meren ympäröimänä, 
jossa toimintaympäristön määrittävät useat pohjavesi-, luon-
nonsuojelu- ja Natura 2000 -verkostoon kuuluvat alueet.

Sataman keskeisin ympäristövaatimus onkin sen herkästä  
ympäristöstä huolehtiminen.

Laajentuva satama pyrkii myös hiilineutraaliksi. Hangon 
Sataman tavoitteena on luopua tulevien vuosien aikana ko-
konaan fossiilisesta energiasta omassa toiminnassaan. Ym-
päristöpolitiikan puitteissa sataman alueita rakennetaan ja 
kunnostetaan kestävän kehityksen ratkaisuja hyödyntäen.

– Hiilineutraalius voi olla meille myös kilpailuetu, sillä kes-
tävän kehityksen merkitys kuljetusreiteillä korostuu jatku-
vasti. Olemme jo investoineet melko paljon uusiutuvaan 
energiaan ja sähköistäneet toimintaamme siellä, missä se 

on mahdollista. Esimerkiksi kiinteistömme lämpiävät jat-
kossa fossiilittomilla polttoaineilla, Ahlvik painottaa.

Ahlvik uskoo, että Hangon Satama muistetaan jatkossa-
kin modernina satamana, jonka kautta tavarat kulkevat tur-
vallisesti ympäri vuoden. 

Myös matkustajaliikenteen määrä Hangon kautta on taas 
kasvussa. Viime vuonna avautunut ropax-liikenne Tukhol-
man alueella sijaitsevaan Nynäshamniin on kasvattanut suo-
siotaan tasaisesti. 

– Täältä pääsee nyt Tukholman suurkaupunkialueelle  
seitsemänä päivänä viikossa. Liikennöinti käynnistyi en-
sin yhdellä aluksella, ja toinen alus on ollut käytössä viime  
vuoden toukokuusta saakka, Ahlvik iloitsee.

Hanko on ollut tärkeä satamakaupunki jo 150 vuotta. Tule-
vaisuudessa sen merkitys Suomelle kasvaa entisestään.

Hangon Satama perustetaan. Satama on vuosikymmenien 
ajan ainoa suomalainen läpi vuoden avoinna oleva satama. 

Samana vuonna uudesta satamasta alkaa matkustajaliikenne, 
ja Hankoon perustetaan myös rautatie.

alkaa kulkea satamasta 
säännöllisesti.

perustetaan sataman ja 
rautatieaseman ympärille.

houkuttelee yli 250 000 
siirtolaista lähtemään 
Suomesta maailmalle 
Hangon sataman kautta. 
Siirtolaisia kuljettavat  
laivat lähtevät Englantiin 
ja sieltä Kanadaan, Yhdys-
valtoihin ja Australiaan. 

puhkeaa ja Hangon Satama 
toimii sotasatamana. 

vuokraa Hankoniemen 
Suomelta merisotilastuki-
kohdaksi talvisodan rau-
hanehtojen vastineeksi. 
Satama-alue vaurioituu 
pahoin, ja seuraavat vuo-
det kuluvat jälleenraken-
nuksen merkeissä. 

satamatoiminnoissa  
alkaa nopeasti, kun  
satama siirtyy Hangon 
kaupungin omistukseen.

synnyttää Hangon Satama 
Oy:n, jonka omistajana on 
Hangon kaupunki.

Hangon Satama juhlii 150-vuotisjuhlavuottaan. Kuten aiem-
minkin, lyhyt merimatka Keski-Eurooppaan ja eteläinen sijainti 

ovat edelleen satamalle merkittäviä kilpailuetuja. 

Satama on nykyään Suomen neljänneksi suurin. Hangosta  
lähtee viikoittain yli 40 lähtöä ympäri Eurooppaa. Liikennöinti  

suuntautuu muun muassa Rostockiin, Paldiskiin, Gdyniaan, 
Lybeckiin, Tilburyyn sekä Nynäshamniin.

kuljettavat myös muun 
muassa voita. Hangosta  
tulee voiviennin tärkein  

satama, ja Länsisata-
maan Hangon Korkea-

saarelle rakennetaan 
ajanmukainen voimaka-

siini vuonna 1909.

avataan liikenteelle  
kolmen vuoden raken-

nustöiden jälkeen.

päättyy, ja Hangon Sata-
ma kehittyy merkittäväk-

si kohteeksi autokulje-
tusten sekä paperi- 

viennin kannalta. 

tekee satama-alueesta 
syvemmän, ja sataman 

ensimmäinen syvälaituri 
valmistuu.  

satama-alue siirtyy  
Hangon Sataman omis-
tukseen. Uuden alueen 

kehitystyöt alkavat. 

SATAMAN SYNTY. 

TALVILIIKENNE

HANGON KAUPUNKI 

UUSI MAAILMA

I MAAILMANSOTA

NEUVOSTOLIITTO

MODERNISAATIO 

YHTIÖITTÄMINEN

SIIRTOLAISLAIVAT

ULKOSATAMA

II MAAILMANSOTA

RUOPPAUS

KOVERHARIN

1880–1930 

1914

1940–1941 

1974

2014

1907–1909  

1924  

1877

1874

1873  

1945

1983   

2015 

2023 
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Muotiketju s.Oliver avaa  
Euroopan toimintonsa  
kattavan logistiikkakes-
kuksen Saksan Dettel-
bachiin. Pääurakoitsija 
Ferag AG vastaa keskuk-
sen sisälogistiikasta sekä 
tilaus- ja palautustoimin-
tojen automaatiosta.

teksti ja kuva ferag ag

kuva panattoni

M uotiketju s.Oliverin 
Euroopan toiminnot 
kattava verkkokau-
pan logistiikkakes-

kus rakennetaan Etelä-Saksan Baije-
rissa sijaitsevaan Dettelbachiin. Kes-
kuksen kautta tulee vuosittain kul-
kemaan noin 60 miljoonaa tuotetta. 

Saksalainen muotiketju suun-
nittelee sijoittavansa kaikki kulut-
tajakaupan logistiikkatoimintonsa 
keskukseen, johon myös B2B-sek-
torin uusintatilausprosessi ja itse-
ohjautuvat toiminnot tullaan inte-

groimaan. Uusi logistiikkakeskus 
on johdonmukainen askel s.Oli-
verin kasvustrategiassa ja vastaus 
verkkokaupan merkittävästi lisään-
tyneisiin automaatio-odotuksiin.

Luotettavaa automaatiota
Ferag on työstänyt merkittävän 
kokoluokan projektia vuoden 2022 
tammikuusta alkaen. Projektin pa-
rissa työskentelee useita tiimejä lä-
hes kahden vuoden ajan. 

Projektissa toimitetaan kuljetin-
järjestelmä, jolla on pituutta yh-

teensä yli 16 kilometriä. Järjestel-
mä toimii kolmella tasolla, yhdistää 
useita halleja ja varmistaa saumat-
toman prosessinhallinnan. 

125 000 pussin kapasiteetilla va-
rustettu Skyfall- pussitus- ja lajit-
telujärjestelmä varmistaa tilaus- ja 
palautusprosessin kaikki vaiheet: 
riippuvana varastoitavan tuotteen 
vastaanoton, tuotteen automaatti-
sen siirron palautuslomakkeella va-
rustettuun pakkauspussiin, dynaa-
misen välivarastoinnin, joka var-
mistaa tehokkaat materiaalivirrat 

ja tuotteiden saatavuuden, pussien 
automaattisen tyhjennyksen sekä 
tuotteiden lajittelun ja siirron pak-
kausasemille ja lähettämöön.

Projektin merkitys ja 
mittakaava ymmärrettiin
Ferag vakuutti s.Oliverin päättäjät 
sekä teknisillä ratkaisuillaan että  
tarjoamalla joustavia ratkaisuja 
ja niiden toteuttamisvaihtoehtoja 
oma-aloitteisesti. 

– Ferag myös tunnisti ja ymmär-
si projektin merkityksen ja mitta-
kaavan, kertoo sopimuksen syn-
tyyn liittyvistä vaiheista Dennis 
Prandl, s.Oliverin Director Global 
Logistics Service Center. 

Korkean automaatioasteen var-
mistaminen oli tärkeä näkökohta 
sopimuksen synnyssä, samoin jär-
jestelmän joustavuus. Järjestelmän 
on kyettävä reagoimaan nopeasti 
markkinoiden vaatimuksiin. s.Oli-
ver haluaa myös taata saumatto-
mat toimitukset ja nostaa palveluta-
soaan siten, että ennen kello 15:tä ti-
latut tuotteet lähtevät liikkeelle vie-
lä saman päivän aikana.

Täydellistä koordinaatiota
Menestyksekkään projektin takana 
on kaikkien osapuolien saumaton 
yhteistyö. Ferag toimii vastuullise-
na pääurakoitsijana ja koordinoi ali-
hankkijoidensa yhteistyötä. 

Alihankkijoina toimivat muun 
muassa konttikuljetinteknologiaan 
ja lähtevän tavaran lajitteluun eri-
koistunut Heber Fördertechnik Gm-
bH & Co. KG, riippukuljetinteknolo-
gian osaaja MHart Srl ja SAP-järjes-
telmän asiantuntijayritys Wester-
nacher Business Management Con-
sulting GmbH. 

Suurimmiksi haasteiksi Feragin 
projektipäällikkö Fabian Schulz 
mainitsee täsmällisen asennus-
suunnitelman tekemisen ja kom-
ponenttien oikea-aikaisen saata-
vuuden. Projektin viimeisessä vai-
heessa mekaaniset ja digitaaliset 
komponentit, joihin sisältyy aivan 
uusiakin sovelluksia, yhdistetään 
toimivaksi kokonaisjärjestelmäksi.

Dettelbachin projekti on Feragil-
le erittäin kiinnostava kohde, jonka 
yritys on ottanut hoitaakseen laa-
jalla asiantuntemuksellaan. Logis-
tiikkakeskuksen on määrä avautua 
vuoden 2024 helmikuussa.

Feragin Skyfall-pussitus- ja lajittelujärjestelmä on automaattisen tilaus- ja palautusprosessin ydin. Muotiketju s.Oliverin uudessa Etelä-Saksan 
Dettelbachissa sijaitsevassa logistiikkakeskuksessa järjestelmä sisältää peräti 125 000 pussiyksikköä.

Saumaton automaatio 
tehostaa sisälogistiikkaa

Uusi s.Oliver-muotiketjun logistiikkakeskus on rakenteilla 78 000 neliömetrin laajuiselle alueelle. Uudessa 
keskuksessa tullaan käsittelemään s.Oliverin kaikki kuluttajaliiketoiminnan tavaravirrat. 

FERAG AG  on sveitsiläinen perhe-
yritys, joka on erikoistunut sisäisten 
logistiikkaratkaisujen sekä graafisen 
teollisuuden kuljetin- ja prosessijär-
jestelmien kehitykseen ja tuotan-
toon. Yrityksen pääkonttori sijait-
see Hinwilin kaupungissa noin 20 
kilometrin etäisyydellä Zürichistä. 

Jo yli 60 vuoden ajan uskolliset 
asiakkaat ympäri maailman ovat 
luottaneet Feragin tuotteisiin ja nii-
den toimintavarmuuteen. Yrityksen 
vahvuuksia ovat vahva innovatiivi-
suus ja suurten projektien suunnit-
telu ja toteutus alusta lähtien. 

Feragin kuljetin- ja lajittelurat-

kaisut palvelevat eri alojen jakelu-
logistiikkatoimintoja. Yrityksen jär-
jestelmiä on käytössä niin valmista-
van teollisuuden piirissä kuin muo-
tibisneksessä, autoteollisuuden ja 
elintarvikealan logistiikkaratkai-
suissa sekä verkkokaupan alalla.

Ferag kouluttaa omissa harjoitte-
luohjelmissaan logistiikan erityis-
asiantuntijoita ja työntekijöitä. Täl-
lä hetkellä ohjelmissa kouluttautuu 
yli 40 tulevaisuuden ammattilaista. 

Maailmanlaajuinen myyntiorga-
nisaatio kattaa 18 maata. Ferag AG:n 
tytäryhtiönä Suomessa ja Baltiassa 
toimii Ferag Nordic Oy.

Sisälogistiikan monien  
osa-alueiden erityisurakoitsija
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n Cargo Online yhdistää reaali- 
aikaisesti rahdin ja kuljetusyrityk-
set, mahdollistaen nopeat sekä 
kustannustehokkaat toimitukset.

n Sovellus vähentää päästöjä  
kohdentamalla kuljetuksia suoraan 
niihin kalustoihin, jotka ovat jo  
valmiiksi matkalla kohteeseen.

n Alustan avulla voidaan kuljettaa 
kaikkea pienistä paketeista suuriin 
rahteihin asti edullisesti ja ajallaan.

Yrittäjät Taina Kylmänen ja Sanna Holappa kertovat, että Cargo Onlinea käyttää jo moni 
kuljetuspalvelu. Yksi niistä on Maanrakennus Tikkanen Oy, jonka autot näkyvät taustalla.

“

Ketterä sovellus, 
joka mullistaa  
kuljetusmarkkinat

K uljetusala on Suomessa tällä het-
kellä samassa tilanteessa missä 
pienet lähikaupat olivat 90-lu-
vun lopulla. Miksi kiertää jokai-

sessa pienessä lähikaupassa etsimässä tar-
vittavia tuotteita, jos kaiken pystyy hake-
maan kerralla supermarketista? 

Logistiikka-alalla vastaava kysymys kuu-
luu: kuka ehtisi soittaa jokaiselle kuljettajalle 
erikseen kysyäkseen missä hän on menos-
sa ja mihin on matkalla? Suurilla logistiik-
kayhtiöillä on käytössään omat keskitetyt 
kuljetustilausjärjestelmänsä verkossa, joi-
den kautta kuljetustilausten tekeminen on 
helppoa. Cargo Online halusi tuoda saman 
tavoitettavuuden kaikille kuljetusliikkeille.

Parempaa tavoitettavuutta
Kun Cargo Onlinen perustajat työskentelivät 
logistiikan parissa ennen yrittäjiksi ryhty-
mistään, he huomasivat, kuinka suuri haaste 
oli löytää oikeaan paikkaan matkalla oleva 
auto ja kuinka vaikeaa kuljettajilla oli hyö-
dyntää koko kuljetuskapasiteettinsa. Tästä 
syntyi ajatus rahdin ja kuljettajan kohtaa-
mispaikasta. 

– Halusimme luoda kaikille kuljetusyri-
tyksille sopivan ratkaisun, jossa tavoitetta-
vuus olisi helppoa ja käyttöasteen paranta-
minen mahdollista. Tilaajillemme haluam-
me tarjota mahdollisuuden ekologisempiin 
ja taloudellisempiin kuljetuksiin, yrittäjät 
Taina Kylmänen ja Sanna Holappa toteavat.

Cargo Onlinen palvelusta tavoittaa yh-
dellä tilauksella satoja kuljettajia valta-
kunnallisesti. Jokaisella palvelussa ole-
valla kuljettajalla on käytössään mukana 
kulkeva mobiilisovellus. Sovelluksestaan 
kuljettajat voivat hyväksyä ja tarjota avoi-
mia kuljetuksia tai ilmoittaa oman reittinsä 
ja vapaana olevan kuljetuskapasiteettinsa. 

– Alustamme antaa tilaajalle ja kuljetta-

jalle mahdollisuuden sopia yhdessä kulje-
tuksen hinnasta. Tilaaja määrittää kulje-
tukselle hinnan ja kuljettaja voi joko hy-
väksyä sen tai tehdä vastatarjouksen. Täl-
lä tavoin voimme varmistaa, että kuljetta-
ja voi tarjota palveluitaan omien kulujensa 
puitteissa ja jokainen tilaaja voi löytää itsel-
leen edullisen, suoran ja luotettavan kul-
jetuksen, Kylmänen ja Holappa kertovat.

Kuljettajien tarjoukset ovat luottamuksel-
lisia ja vain tilaajan nähtävissä. Jokaisella lä-
hettäjällä on oikeus saada rahtinsa suorinta 
reittiä perille ja tietää, kuka sen toimittaa.

Cargo Online tuo saman järjestelmän alle 
kaikki kuljetusliikkeet ja kuljetusten tilaajat. 
Molemmat osapuolet ovat yhtä helposti ta-
voitettavissa. Kuljetusten tilaaminen ja kul-
jetusliikkeiden tavoittaminen samasta jär-
jestelmästä säästää kaikilta aikaa ja rahaa. 

K evyt, hygieeninen ja 100-pro-
senttisesti kierrätettävästä ma-
teriaalista valmistettu. Työtur-
vallinen vaihtoehto, jolla on 

kaiken lisäksi hyvä kantavuus, luettelee 
KraftPalin Suomen yksikön toimitusjohtaja  
Martin Wichmann aaltopahvista valmistet-
tujen lavojen hyötyjä. 

Myös paino eroaa merkittävästi perin-
teisistä puulavoista, sillä pahvilava painaa 
mallista riippuen vain kolmesta viiteen ki-
logrammaa. Tämä myös 
alentaa kuljetuskustan-
nuksia ja parantaa työ-
turvallisuutta.

Wichmann on syystä-
kin innoissaan aaltopah-
vilavoista. Lempäälään on 
saatu kiertotalouden edel-
läkävijä, kun aaltopahvi-
lavoja valmistava Kraft-
Pal Oy käynnistää tuotan-
tolaitoksensa toukokuun 
aikana. Vaikka KraftPalin 
tarina on alkanut Itävallassa jo yli 10 vuot-
ta sitten, on kyseessä ensimmäinen seuraa-
van sukupolven tuotantolaitos Suomessa.

– Tuntuu hyvältä päästä vihdoin avaa-
maan tuotantolaitos tänä keväänä. Käyn-
nistymisen jälkeen tuotantolaitos työllis-
tää noin 12 henkilöä. Olen erittäin innoissa-
ni ja uskon vahvasti, että aaltopahvilavojen 
kysyntä tulee nousemaan tulevaisuudessa. 

Ennennäkemätöntä kestävyyttä
KraftPalin pahvilavojen kestävyyden salai-
suus on niiden rakenteessa. Lavat valmiste-
taan tavalla, joka perustuu yrityksen omaan 
innovaatioon. Tuotantolaitoksia löytyy tu-
levan Suomen yksikön lisäksi Itävallasta ja 
Saudi-Arabiasta, mutta Suomen maayksik-
kö on ainoa, jonka omistus ei ole täysin kon-
sernin hallinnassa. 

Wichmann on ollut KraftPalilla yrittäjä-
nä vuodesta 2017 lähtien. Alkutaipaleeseen 
on mahtunut monenlaisia hetkiä – niin hy-
viä kuin huonoja.

– Kyllähän siinä oli pankille selittelemistä, 
kun haimme ensimmäistä kertaa lainaa inno-
vatiiviseen, pahvilavoja tuottavaan laittee-
seen, jollaista ei ollut koskaan ennen tehty. 
Kokeneen yhtiökumppanin avulla rahoitus 
saatiin kuitenkin lopulta kasaan.

Kapuloita yrittäjän rattaisiin löivät myös 
koronapandemia sekä Suezin kanavan on-
nettomuudesta johtunut komponenttipu-
la, mutta nyt pitkäjänteinen työ on vihdoin 
konkretisoitumassa Lempäälän tuotantolai-

toksen myötä. Wichmann 
uskoo vahvasti tuotteen 
vetovoimaan.

– Edistyksellisen raken-
teen ansiosta meillä on ai-
to mahdollisuus kasvat-
taa pahvilavojen osuutta 
kuormalavamarkkinoil-
la. KraftPalin pahvilava 
on rakenteellisesti poik-
keuksellinen: se tuo tuot-
teeseen kestävyyttä, mitä 
ei pahvilavoissa ole aiem-

min nähty. Pahvilavojen avulla voidaan myös 
helposti pienentää yrityksen hiilijalanjälkeä, 
Wichmann valaisee.

Pienempi hiilijalanjälki
Wichmannin mukaan tietoisuus ekologisis-
ta vaihtoehdoista lisääntyy koko ajan, ja yhä 
useampi yritys asettaa itselleen nykyään hii-
lijalanjälkitavoitteita. Keveytensä ansiosta 
pahvilava pienentääkin merkittävästi esi-
merkiksi logistiikan päästöjä. 

Pahvilavalla on myös hyvä kantavuus, ja 
sille voi lastata painoa parhaimmillaan tu-
hansien kilojen edestä. Käyttötavasta ja pai-
non jakautumisesta riippuen pahvilava kes-
tää useita käyttökertoja. Kaiken lisäksi sen 
kierrättäminen on helppoa.

– Aaltopahvista valmistettu lava on edis-
tyksellinen  tuote – siinä missä puulavat pää-
tyvät pitkälti kaatopaikalle, pahvilavat voi 
heittää suoraan pahvinkeräykseen. Puulava 
on niin vanha innovaatio, että nyt on jo aika 
saada uusia vaihtoehtoja sen tilalle.

Kohti kestävämpää 
tulevaisuutta

KraftPalilla uskotaan ekologisten pahvilavojen kysynnän kasvavan tulevaisuudessa.

Pikkupaketeista  
rahteihin asti

Kierrätettävät, kestävät ja kevyet aaltopahvilavat tulevat olemaan 
osa logistiikan kestävämpää tulevaisuutta, uskoo KraftPalin  
Suomen yksikön toimitusjohtaja Martin Wichmann. 

Maanteillä liikkuu valtava määrä vajaalla kuormalla tai jopa  
täysin tyhjänä olevaa kuljetuskalustoa, joka tarkoittaa paitsi mer-
kittävää kuormitusta ilmastolle myös riskiä jokaiselle yrittäjälle.

teksti johanna rita  kuva anni tapio

teksti cargo online  kuva jukka dahl

Pahvilavalle  
voi lastata  

painoa jopa  
tuhansien  

kilojen edestä.

Biokaasulla kilpailuetua 
ja kustannussäästöjä 

Iveco Finlandin Tuomas Virén painottaa, ettei ilmastoystävällisen kuorma-auton hankkimista tule lykätä liian kauas. Tehtävät hankinnat ja 
valinnat tulevat vaikuttamaan pitkään ja pysymään liikenteessä ensi vuosikymmenen puolelle.

S uomen tavoitteena on puo-
littaa liikenteen päästöt 
vuoteen 2030 mennessä 
ja olla hiilineutraali vuon-

na 2035. Pitkien etäisyyksien maas-
sa vastaus raskaan liikenteen pääs-
töjen vähentämiseen löytyy läheltä: 
kotimaisesta biokaasusta.

Biokaasu on täysin uusiutuva ja 
ilmastoystävällinen polttoaine, jota 
käyttämällä kuljetusten hiilidioksi-
dipäästöjä on mahdollista vähentää 
fossiilisiin polttoaineisiin verrattu-
na jopa 90 prosentilla. Kuljetusalan 

kustannusten kasvaessa ja kattei-
den laskiessa biokaasu tuo tuntu-
via säästöjä polttoainekustannuk-
siin, sillä se on hinnaltaan uusiutu-
vaa dieseliä edullisempi vaihtoehto. 

– Biokaasuauto ei ole mikään 
vuosien päässä tulevaisuudessa 
siintävä asia. Se on täysin tätä päi-
vää. Autoja on hyvin saatavilla, ne 
soveltuvat lukuisiin eri kuljetus-
tehtäviin ja niiden hinta on hyvin 
lähellä dieselkäyttöisen auton hin-
taa. Lisäksi biokaasuautolla ajami-
nen on halvempaa ja samalla ym-

päristö kiittää, Iveco Finland Oy:n 
myyntijohtaja Tuomas Virén ker-
too. Iveco on johtava biokaasukäyt-
töisen kuljetuskaluston valmistaja.

Lähipäästöt lähellä nollaa
Jokainen suomalainen on mukana 
aina paikallisesti tuotetun ja puh-
taan biokaasun tuottamisessa. Val-
mistusprosessissa hyödynnetään 
muun muassa hävikkiruokaa, bio-
jätteitä ja tehtaiden sivuvirtoja se-
kä enenevissä määrin maataloudes-
sa syntyvää lantaa. Tuotantotapan-

sa ansiosta biokaasu parantaa luon-
nonvarojen kiertoa ja vähentää pait-
si liikenteen myös koko yhteiskun-
nan tuottamaa ympäristökuormaa.

Hinnan, kotimaisuuden ja vä-
häisten hiilidioksidipäästöjen ohel-
la biokaasun etuihin lukeutuvat sen 
pienet lähipäästöt.

– Ajoneuvon pakoputkesta ym-
päristöön vapautuvilla lähipäästöil-
lä eli hiukkaspäästöillä on suora vai-
kutus ympäröivään ilmanlaatuun. 
Biokaasulla ajettaessa nämä päästöt 
ovat hyvin lähellä nollaa.

Lähes päästöttömän energia-
muodon valintaa helpottaa myös 
valtion – osana kansallista biokaa-
suohjelmaa – tarjoama hankintatu-
ki, jonka maksimimäärä yli 16-ton-
niselle kaasukäyttöiselle kuor-
ma-autolle on 14000 euroa. Lisäk-
si biokaasun puolesta puhuu nopea 
tankkaus ja maanlaajuinen tank-
kausverkosto, joka laajenee usean 
aseman vuosivauhdilla.

– Biokaasuauton tankkaus kestää 
saman ajan kuin dieselauton tank-
kaus. Nesteytetyllä kaasulla kulke-
van raskaan kuorma-auton toimin-
tasäde on jopa yli 1000 kilometriä. 
Tällainen toimintasäde mahdollis-
taa järkevän liikennöinnin jo miltei 
koko maassa.

Biokaasun käyttäminen tuo 
liikennöitsijöille kilpailuetua 
Hiilineutraalius on kuljetusyrityk-
sille merkittävä kilpailuetu, joka nä-
kyy vahvasti esimerkiksi verkko-
kauppojen asiakkaiden valinnois-
sa. Entistä useampi kuluttaja haluaa 
tietää, kuinka ympäristöystävälli-
sesti tuotteet kuljetetaan perille.

– Biokaasun käyttäminen tuo lii-
kennöitsijälle kilpailuetua kustan-
nuksien sekä markkinoinnin ja vies-
tinnän näkökulmasta. Lähipäästöt-
tömyys on palvelulupaus, jonka asi-
akas voi siirtää suoraan omaan lii-
ketoimintaansa.

Suurien yrityksien kohdalla kes-
tävästi toimivien alihankkijoiden 
ja yhteistyökumppaneiden valin-
ta määritellään yritysten vastuul-
lisuusohjelmissa. Sama kehitys on 
nähtävissä valtion ja kuntien kil-
pailutuksissa: biokaasulla toimivi-
en autojen tarjoaminen tuo tavalli-
sesti lisäpisteitä ja on usein kilpai-
lutukseen osallistumisen edellytys.

Suomen päästöttömyys- ja hiili-
neutraaliustavoitteet siintävät lähi-
tulevaisuudessa, ja siksi ympäris-
töystävällisyys on entistä useam-
min myös välttämättömyys. Vaikka 
dieselautot eivät tule poistumaan 
käytöstä vielä hetkeen, niin hankin-
taa ei kannata lykätä liian pitkälle.

– Liikennekäytössä olevien kuor-
ma-autojen keski-ikä on Suomessa 
verrattain korkea, 15 vuotta. Autot 
ovat käytössä pitkään, joten nyt teh-
tävät hankinnat ja valinnat tulevat 
vaikuttamaan pitkään. 

Kotimainen biokaasu on 
helposti saatavilla oleva 
polttoaine, jonka ansiosta 
ammattiliikenne voi olla 
lähes hiilineutraalia jo 
tänään. Biokaasun käyttö 
tuo myös säästöjä poltto-
ainekustannuksiin.

teksti saana lehtinen 
kuva patrik pesonen

“
Nesteytetyllä  
kaasulla kulkevan  
kuorma-auton  
toimintasäde on 
jopa yli 1000  
kilometriä. 
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